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سال هاســت که در انتهای بزرگراه حکیم غرب، 
در خیابانی به نام اندیشــه جنوبی، بازار سنگ 
تهران که به شهر سنگ معروف شده، جا خوش 
کرده است. در این بازار سنگ تهران که حسابی 
به شهرت رسیده و یکی از مراکز تجاری مهم در 
حوزه فروش سنگ در تهران به حساب می آید، 
انواع ســنگ ها  از جمله تراورتــن، تراونیکس، 
ســنگ های چینی، گرانیت، لایم استون، مرمر 

و... وجود دارند.
شهرسنگ درحال حاضر یکی از مهم ترین مراکز 
فروش ســنگ ســاختمانی در منطقه5تهران 
محســوب می شــود، اما این منطقه نیز مانند 
بازار های قدیمی کالا های خاص،  دارای مشکلاتی 
درخصوص طرح تفصیلی و وجــود موانع برای 
نوسازی اســت. درواقع عدم به روز رسانی طرح 
تفصیلی طی سال های گذشته مالکان این منطقه 
را نیز دچار مشــکل کرده و برای ساماندهی این 
بازار نمی توان اقدام خاصی انجام داد. نمونه مشابه 
شهرسنگ در برخی مناطق دیگر تهران نیز وجود 
دارد، اما بازار هایی که با مصالح ساختمانی ارتباط 
دارند، معمولا در مناطق جنوبــی یا در حریم و 

حاشیه بزرگراه ها ایجاد می شوند. 
در همین رابطه، احسان شریفی، شهردار منطقه5 
به همشهری، می گوید: شهرسنگ از شمال، در 
حدفاصل بزرگراه شهید حکیم، از غرب رودخانه 

کن و از جنوب نیز در محدوده پارک ارم قرار دارد. 
این مجموعه حدود 50هکتار است و مهم ترین 
مسئله ای که در این منطقه دیده می شود وجود 
بازاری است که از اوایل دهه70 شکل گرفته است. 
او ادامه داد: این بازار سال های گذشته، براساس 
توافق شهرداری منطقه5 و سنگ فروشانی که در 
حاشیه بزرگراه شهید آیت الله کاشانی به صورت 
متفرقه مشــغول به کار بودند، شکل می گیرد و 
شهرداری برای ساماندهی آنان، این مجموعه را 
واگذار کرده بود. این مجموعه 50هکتار است که 
بخشی از آن به بازار سنگ فروشان اختصاص دارد 
و بخش دیگر به صورت زمین باز اســت که از آن 
برای ایستگاه های برف روبی در زمستان یا خدمات 
دیگر شهری استفاده می کنیم. شهردار منطقه5 

افزود: این محدوده ظرفیت بســیار خوبی برای 
شهر است و می تواند بخشی از سرانه هایی که در 
منطقه5 کسری آن مشهود است را جبران کند. 
علاوه بر این می تواند نمای خوب شهری داشته 
باشد که از ضلع جنوبی بوســتان جوانمردان تا 

حاشیه رودخانه کن، امتداد پیدا می کند.

تعیین تکلیف  در تابستان
شریفی با اشاره به وجود معضلات شهرسازی در 
این منطقه، گفت: شهر سنگ فاقد طرح تفصیلی 
است و عملا به دلیل فقدان چنین طرحی، امکان 
ساخت وساز برای کسانی که مالکیت این زمین را 
دارند، وجود ندارد و نمی توانند عملا کاری کنند. 
یکی از کارهایی که در این دوره شهرداری شروع 

کردیم، انتخاب مشاور و طراحی طرح تفصیلی 
این منطقه بود که درحــال حاضر مراحل اولیه 
را طی می کند و پیش بینی ما این اســت که تا 

تابستان طرح تفصیلی شهر سنگ نهایی شود.
او ادامه داد: گزارش فــاز اولیه برای اصلاح طرح 
تفصیلی آماده شده، راهبردهای کلی شهرداری 
اعلام شده و منتظر هستیم که پیشنهاد مشخصی 
را ارائه دهند. اینکه چه میزان ساخت وساز بعد از 
تصویب طرح تفصیلی رونق می گیرد بســتگی 
به سیاســت کلی دارد که در نهایت در ماده5 به 

تصویب می رسد.

لزوم توسعه بازار سنگ در منطقه5
شهردار منطقه5 با تأکید بر اینکه آنچه مشخص 
اســت، اینکه بعد از تصویب طرح تفصیلی این 
منطقه بخش عمده ای از زمین به افزایش سرانه 
خدمات در شهر اختصاص پیدا خواهد کرد، اضافه 
کرد: همچنین بخش های دیگر به ساخت وساز 
مسکونی داده خواهد شــد. وجود بازار سنگ در 
این محدوده این الزام را ایجاد می کند که بخش 
عمده زمین را برای ساماندهی این بازار اختصاص 
دهیم. این ظرفیت، ظرفیت خوبی برای توسعه 
شــهری خواهد بود و مدیریت شهری به دنبال 

اجرای آن است.
طرح تفصیلی پایتخــت در ســال91 آخرین 
اصلاحات را داشت، اما شــهر از حیث آنکه زنده 
و پویاســت، نمی توان آن را با آخرین اصلاحاتی 
که 10سال پیش صورت گرفته است، اداره کرد. 
درواقع هرچند وقت یک بار مجددا در جای جای 
شهر با نقاطی مواجه می شویم که نیازمند توسعه 
و نوسازی هستند که طرح تفصیلی مانع از این 
اقدام می شود. منطقه5 درواقع نه تنها در محدوده 
شهرسنگ بلکه در ســایر نقاط مانند محدوده 
روستای کن، با این مشــکل درگیر شده است. 
مدتی می شود که اصلاح و ابلاغ طرح تفصیلی این 
منطقه مجدد در کمیســیون ماده5 مورد توجه 

قرار گرفته و در دست انجام است.

رونقبازارسنگفروشاندرگروطرحتفصیلی
مدت هاست که محدوده بازار سنگ فروشان منطقه5، به دلیل فقدان طرح تفصیلی، امکان توسعه ندارد

وزیر کشور در نخستین همایش ملی محله اسلامی تهران: محله،  مقدمه تشکیل اجتماعی است که بتواند هویت سیاسی کلان را شکل دهد
محله اسلامی، امتداد مردم سالاری دینی است

محله های اسلامی چند سالی است که دغدغه جدی 

گزارش 2
بسیاری از دلسوزان انقلاب اسلامی است و در این زمینه 
تحقیقات و پروژه های عملی فراوانی انجام شده است. 
دیروز نخستین همایش علمی محله اســلامی تهران از سوی معاونت 
علمی، پژوهشــی و فناوری سپاه حضرت محمد رســول الله)ص( و با 
همکاری دانشگاه جامع امام حسین)ع( با حضور احمد وحیدی وزیر 
کشور، ســردار علی فدوی جانشین فرمانده کل ســپاه، سردار حسن 
حسن زاده فرمانده سپاه تهران بزرگ در سالن شهید چمران دانشگاه 
تربیت مدرس برگزار شــد. به گزارش همشــهری، ساختار اجتماعی 
مسجدمحوری؛ محله اسلامی، هسته ساخت تمدن نوین اسلامی؛ تبیین 
شــاخص های محله اســلامی تراز؛ بررســی مدل های هم افزایی و 

شبکه سازی در محله اسلامی از محورهای این همایش بود.
»احمد وحیدی« وزیر کشور در این همایش اظهار کرد: موضوع محله 
اسلامی بســیار مهم بوده و زمان پرداختن به آن هم قابل توجه و مهم 
است؛ اما یک سؤال اینجا مطرح می شــود که اهمیت پرداختن به این 
موضوع از چه منظری است؟ ممکن اســت که این موضوع را از منظر 

سیاست اجتماعی نگاه کنیم.
وی ادامه داد: ما در موضوعات اجتماعــی یک خلأهایی داریم که این 
موضوع، هم در سیاستگذاری و هم در اقدام به چشم می خورد. یکی از 
مسائل مهم ما مردم سالاری دینی است که این مفهوم سیاسی باید در 
امتداد خودش از پایین بجوشد و بالا بیاید که این مسئله نیز در محلات 

رخ می دهد، که در نهایت پدیده مردم سالاری دینی شکل می گیرد.
وحیدی با اشاره به نقش محله اسلامی در مردم سالاری دینی گفت: ما 
گاهی محله را از این جهت نگاه می کنیم که محله امتداد مردم سالاری 
دینی است و یا مقدمات تشکیل اجتماعاتی که بتواند هویت سیاسی 

کلان را شکل دهد.

توجه به هویت محلات کلانشهرها 
سردار علی فدوی، جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
نیز در این همایش گفت: آن هایی که سردمدار بلند مرتبه سازی در اروپا 
بودند، 700 صفحه علیه بلندمرتبه سازی صحبت کردند و نوشتند که 
اشتباه کردیم، آنها خود اعتراف می کنند که در بلندمرتبه سازی اشتباه 
کردند، اما ما همچنان این کار را ادامه می دهیم با این اســتدلال که با 

فروش تراکم، به هزینه های شهر کمک می کنیم.
وی گفت: ما با معماری های امروزی، شهر را از کارکرد اصلی اش خارج 
می کنیم که پول در بیاوریم و با آن پول هزینه های شهر را تامین کنیم؟ 
آیا این کار درست است. نباید اقداماتی صورت بگیرد که نقش محله دچار 
خدشه شود، مسئولان مربوطه در حوزه معماری و شهرسازی باید دائما 

در معرض این مطالبه گری باشند که باید مانع از واردن شدن آسیب به 
هویت محلات کلانشهرهایی همچون تهران شوند.

تشکیل 5۲۰ محله اسلامی 
دیگر سخنران این مراســم سردار حسن، حســن زاده، فرمانده سپاه 
محمد رسول الله)ص( بود. فرمانده سپاه تهران بزرگ گفت: طرح محله 
اسلامی یکی از مهم ترین راهکارهای رسیدن به جامعه اسلامی و سپس 
تمدن نوین اسلامی است؛ برای رسیدن به جامعه اسلامی که مبتنی بر 
مشارکت مردمی است، جغرافیای کوچکتری را باید محور قرار دهیم 

که آن همان محلات است.
وی تأکید کرد: مهم ترین گام در اجرایی کردن محله اسلامی مشارکت 
دادن مردم است، که در گام اول لازم اســت با مشارکت مردم شورای 
محله اسلامی تشکیل شود، اگر این طراحی از ابتدا با مشارکت مردم 
نباشد، ما در اجرا تنها می مانیم. حسن زاده با بیان اینکه محله اسلامی 
مبنای مهمی برای رسیدن به تمدن اسلامی است، گفت: در حال حاضر 
آمایش 1100 محله براساس وجود مساجد، مدارس و مجموعه های 
فرهنگی و اجتماعی صورت گرفته و تشــکیل 520 محله اسلامی نیز 

تاکنون اجرایی شده  است.

وی افزود: ما یــک مدیر محله داریم کــه دوره هایــی را می گذارد و 
کارگروه هایی ایجاد می کند؛ مثل آموزش، فرهنگی، ورزشــی و... که 
اینها را با اهالی محله تشکیل می دهد و موضوع محله اسلامی را پیش 
می برد و امیدوارم که امسال ساماندهی این 1100 محله به طور کامل 
شکل بگیرد تا بتوانیم موضوعات مان را در تهران به شکل محله محور 

دنبال کنیم.
 

ارسال ۱۱۷ اثر علمی به دبیرخانه 
سردار محمود توکلی، جانشــین فرمانده سپاه محمد رسول الله)ص( 
تهران بزرگ نیز در این همایش با بیان اینکه ایده اولیه همایش محله 
اسلامی حدود یک سال پیش توسط سردار حسن زاده، فرمانده سپاه 
تهران مطرح شــد، گفت: بعد از تأکیدات فرمانده سپاه تهران بزرگ، 
جمعی از صاحب نظران سپاه و بســیج ایده محله اسلامی را پردازش 
کردند و در تابستان سال گذشته فراخوان همایش در سطح کشور از 
طریق رسانه ها و شبکه های مجازی آغاز شد و در نتیجه 117اثر علمی 

به دبیرخانه این همایش ارسال شد. 
وی ادامه داد: فراخوان این همایش در ۸محور و در 3 قالب دریافت شد 
و مقالات علمی و همچنین تجربیاتی که برخی از بزرگواران در سطح 
کشور در حوزه محلات اسلامی داشتند را دریافت کردیم و این آثار را 
مورد ارزیابی قرار دادیم و در نهایت 30اثر مورد پذیرش قرار گرفت و از 
این میان ۶مقاله به عنوان مقالات برتر انتخاب شد که امروز مورد تقدیر 
قرار خواهند گرفت.سردار توکلی افزود: همکاران ما در دانشگاه امام 
حسین)ع( و داوران این همایش، سلسله نشست هایی را انجام دادند 

که بسیار عمیق و پرمحتوا با موضوع محلات اسلامی بود. 
کتاب مقالات همایش هم تدوین و منتشر خواهد شد و ما برنامه ریزی 
کردیم تا بتوانیم به آن هدف اولیه این همایش یعنی توســعه ادبیات 
نظری مربوط به محلات اســلامی و جمــع آوری تجربیات میدانی و 

گفتمان سازی  در طرح محلات اسلامی دست پیدا کنیم.
در حاشــیه این همایش، تولیدات با موضوع »محله اسلامی« که در 

رویداد تولید محتوای دیجیتال بسیج ارائه شدند، به نمایش در آمد.

فرناز محمدزادهگزارش
روزنامه نگار

شهرداری به فکر درآمدزایی نیست
مجموعه های ورزشی شــهرداری تهران پس از 2سال تعطیلی 
به دلیل ویروس کرونا، بازگشایی شده اند و با نزدیک شدن به فصل 
تابســتان و آغاز ایام فراغت، مراجعه به این مجموعه ها در حال 
افزایش اســت؛ مجموعه هایی که در چند روز اخیر افزایش نرخ 
تعرفه ها در آنها خبرساز و سبب گلایه پایتخت نشینان شده است. 
عده ای هم با مطرح کردن موضوع درآمدزایی شهرداری تهران با 
افزایش تعرفه ها سعی دارند از آب گل آلود ماهی بگیرند و یک بار 
دیگر شانس شان را در تخریب مدیریت شهری پایتخت امتحان 

کنند. اما واقعیت و اصل ماجرا چیست؟
شهرداری تهران امروز یک نهاد صرف خدماتی نیست و با ورود 
به موضوعات فرهنگی و اجتماعی به یک نهاد خدماتی اجتماعی 
تبدیل شــده و ارائه خدمات در حوزه های فرهنگی، اجتماعی، 
هنری و حتی ورزشی در اولویت این نهاد قرار گرفته است. در ادوار 
مختلف مدیران شــهری تلاش کردند با ایجاد زیرساخت هایی 
چون ســراهای محله و مجموعه های ورزشی، زمینه ای فراهم 
کنند تا همه اقشار جامعه )اعم از برخوردار و کم برخوردار، زن و 
مرد( بتوانند از این امکانات استفاده کنند. اکنون در تهران بیش 
از 3۸مجموعه ورزشی، 500زمین چمن مصنوعی، ۶1استخر و 
52سالن ورزشی تحت پوشش شهرداری تهران وجود دارد که 
مدیریت شهری همه ساله با اعمال نرخ های مصوب شورای شهر 
تهران، سعی دارد با نگاه عدالت محور دسترسی شهروندان به آنها 
را تسریع و تسهیل کند. براساس همین رویکرد بهمن سال گذشته 
شورای شهر افزایش تعرفه های دولتی )30 تا 40درصد( را ملاک 
قرار داد و نمایندگان با افزایش تعرفه اماکن ورزشی شهرداری 
تهران موافقت کردند. شاید در قالب اعداد و ارقام این میزان افزایش 
قابل توجه باشــد، اما گفته های مدیران شهری )رئیس سازمان 
ورزش شهرداری تهران( و مقایســه این تعرفه ها با سایر اماکن 
ورزشی دولتی، حاکی از آن است که هزینه مجموعه های ورزشی 
شهرداری تهران بسیار پایین تر است؛ به طور مثال رشته آمادگی 
جسمانی در مجموعه های ورزشی درجه یک دولتی 350هزار 
تومان است؛ درحالی که شهروندان برای همین رشته در مجموعه 
ورزشی مناطق کم برخوردار 1۶0هزار تومان می پردازند؛ بنابراین 
مدیریت شهری در تعیین تعرفه اماکن ورزشی، نگاه منطقه ای هم 
داشته است و براساس گفته های رئیس سازمان ورزش شهرداری 
تهران بیشترین هزینه ها متعلق به مجموعه های ورزشی مناطق 
یک تا ۸ و کمترین آن هم مربوط به مناطق 9 تا 22 است. با چنین 
رویکردی نه تنها مدیریت شهری نمی تواند به دنبال درآمدزایی 
باشد، بلکه در مسیری گام گذاشــته تا با ارائه خدمات ورزشی 
ارزان قیمت، شــهروندان را به ورزش کردن و انجام فعالیت های 

بدنی ترغیب کند.

موفقیت در ساماندهی معتادانمتجاهر
رئیس پلیس تهران در حاشیه بازدید از طرح جمع آوری معتادان 
متجاهر از اقدامات شهرداری تهران تقدیر کرد و گفت: »مدیریت 
شهری تلاش بسیار خوبی در زمینه ساماندهی معتادان متجاهر 
داشته است و طی 15روز گذشــته حدود 2۸4معتاد متجاهر 
جمع آوری و پــس از غربالگری به مراکز تــرک اعتیاد منتقل 
شده اند.« به گزارش همشهری، سردارعباسعلی محمدیان در 
ادامه با بیان اینکه وظیفه پلیس مبارزه با توزیع مواد مخدر است، 
عنوان کرد: »اگرچه بیش از 2200گرم انــواع مواد مخدر را در 
15روز گذشته کشف کردیم، اما آن چیزی که مردم انتظار دارند 
پاکسازی شهر و ندیدن معتاد در محلات است. از اواخر بهمن سال 
گذشته طرح جمع آوری معتادان متجاهر آغاز شده و تا کنون هیچ 
روزی این طرح متوقف نشده است و امروز می توانیم بگوییم دیگر 

معتاد متجاهر در کنار و حاشیه خیابان ها نداریم.«  
عبدالمطهر محمدخانی، سخنگوی شــهرداری تهران  هم در 
این باره عنوان کرد: »ما امیدواریم روزبه روز همکاری ها بیشتر شود؛ 
به خصوص با حضور ســرداراحمدرضا رادان، فرمانده کل نیروی 
انتظامی، یک کار تیمی و جبهه ای را داشته باشیم. از تلاش های 
فراجا هم در حوزه معتادان متجاهر تشکر می کنم زیرا مسائل بزرگ 
شهر، بدون همراهی همه بخش های مرتبط با شهر حل نمی شود؛ 
شهرداری در این زمینه، حسن نیت و عملکرد خود را اثبات کرده و 

آماده کمک به بقیه بخش ها برای حل مشکلات است.«

4 هزار نفر در پیاده روی خانوادگی

مراســم اختتامیه هفته ســلامت با همایش بزرگ پیاده روی 
خانوادگی در بوستان جوانمردان برگزار شد. همایشی که حدود 
4هزار نفر از شهروندان در آن شرکت کردند و مسئولانی چون 
حسین فرشید، معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و 
حسین اوجاقی، رئیس سازمان ورزش شهر تهران در آن حضور 

داشتند. 
به گزارش همشهری، حمید صاحب، مدیرکل اداره سلامت 
شهرداری تهران در این مراسم گفت: »شهرداری در راستای 
تحقق شــعار ایجاد حال خوب زندگی، برنامه های متنوعی 
در حوزه ورزش پیش بینی کرده اســت که در طول سال و در 
مناسبت های مختلف اجرا می شوند.«حسین اوجاقی، رئیس 
سازمان ورزش شهرداری تهران هم در این مراسم تأکید کرد: 
»امسال طرح قهرمان شهر2 پیش بینی شده که بانوان و آقایان 
در 10رشته ورزشی با هم رقابت می کنند و ثبت نام این طرح 

20اردیبهشت آغاز می شود.«

ســازمان  مدیرعامــل  شــرفی،  رضــا 
مدیریــت پســماند شــهرداری تهــران با 
اشــاره به اینکه در ســال گذشته حدود 
۱۵۰هزار پوشــال مســتعمل جمع آوری 
شــده اســت، گفت: ایــن پوشــال ها در 
قالب همین ضایعات چوب به ســایت 
منطقــه۱۸ منتقــل شــد. شــهروندان 
می تواننــد پوشــال مســتعمل را در کنار 
مخازن قرار دهند تا جمع آوری و توسط 

دستگاه بازیافت تبدیل شود.

150000
پوشال

ســیدجعفر تشکری هاشــمی، رئیــس 
کمیســیون حمل ونقــل شــورای شــهر 
تهــران: تشــریفات قانونی تامیــن مبلغ 
پیش پرداخــت خریــد 63۰واگــن  متــرو 
توسط دولت به طرف چینی، انجام شده 
است. دولت این مبلغ را از محل فروش 
نفت تامین و در اختیار بانک عامل قرار 
می دهد تــا LCهای مربوطه باز شــود و 
پیش پرداخــت به طرف خارجــی انتقال 
یابد  که این فرایند در حال انجام است.

630
واگن

رضا شنگی، شهردار منطقه۱7 با اشاره 
بــه اینکــه روکــش آســفالت در بزرگــراه 
شــهیدچراغی در محدوده پــل یارجانی 
و متــروی زمــزم در حــال انجــام اســت، 
گفــت: تاکنــون در ۲3هــزار مترمربع از 
ســطح این بزرگراه، بیش از ۵هــزار تن، 
عملیــات آســفالت ریزی انجــام شــده 
است. عملیات تراش و روکش آسفالت 
در بزرگــراه شــهیدچراغی بــا 6۰درصــد 

پیشرفت فیزیکی در حال اجراست.

60
درصد

بهره برداری از مجموعه 
ورزشی ۱5۰۰متری شهدای 

شهرک نفت
ســخنگوی شــهرداری تهران درباره برنامه های 
شهرداری برای پنجاه وچهارمین شنبه امیدوافتخار، 
اظهار کرد: بناست مجموعه ورزشی شهدای شهرک 
نفت در منطقه یک احداث شــود؛ همچنین مقبره 
شــهدای گمنام و 5پروژه عمرانــی و خدماتی در 
منطقه13 پایتخت بهره برداری می شوند. عبدالمطهر 
محمدخانی درخصوص مجموعه ورزشی شهدای 
شهرک نفت، بیان کرد: این پروژه 1500مترمربع 
زیربنا دارد و اعتبار ایــن مجموعه 20میلیارد بوده 
که با هدف افزایش ســرانه ورزش و ســلامت در 
اختیار شــهروندان قرار خواهــد گرفت. مجموعه 
مذکور دارای 2بخش ورزشی و اداری در 2طبقه با 
ظرفیت 100تماشاگر به بهره برداری خواهد رسید. 
محمدخانی درباره پروژه های منطقه13 اظهار کرد: 
افتتاح سازه ۸ضلعی مقبره شــهدای گمنام که در 
بوستان سیمرغ واقع شده از دیگر برنامه های شنبه 
پیش رو)امروز( است. همچنین اجرای آب نماهای 
میــدان شــهیدان رحیمی)چایچی( و بوســتان 
بهیان در انتهای خیابان 30متــری نیروی هوایی 
در دستورکار قرار دارد. رئیس مرکز ارتباطات و امور 
بین الملل شهرداری تهران گفت: از دیگر برنامه های 
این شنبه طرح ســاماندهی و جمع آوری آب های 
ســطحی خیابان پیروزی اســت. او همچنین به 
بهره برداری از 1100متر باغ راه بوستان سرخه حصار 

در منطقه13 اشاره کرد.

نقل قول خبر

عدد خبر

در شهر

سلامت

 خبر

گزارشساختتونلمتوسلیانبه
شهردار

عبــاس شــعبانی، معــاون فنــی و عمرانــی 
شــهرداری تهــران: گــزارش فنــی ســاخت 
تونـــــــل شهیدمتوســــــلیان تـــــــا نیمــه 
اردیبهشــت ماه از ســوی معاونــت فنــی و 
عمرانی به آقای زاکانی، شهردار تهران برای 
کســب نظر نهایی، تحویل داده می شود. 
به نظر می رســد تا آخر اردیبهشت ماه این 

موضوع مهم تعیین تکلیف شود.

محلات اسلامی زمینه ساز شکل دهی جامعه اسلامی است
مهدی ناظمی اردکانی، دبیر علمی همایش علمی محلات اسلامی تهران: بعد از شکل دادن محلات اسلامی شاهد شکل گیری شهر اسلامی و بعد 
از شکل گیری شهر اسلامی، جامعه و کشور اسلامی خواهیم بود. هسته اصلی تمدن نوین اسلامی، ساخت محلات اسلامی است و امروز تمدن 
غرب مبتنی بر بوروکراسی ساخته شده و شاهد هستیم که تمامی اختیارات در دولت ها متمرکز شده است و حداقل اختیارات و مسئولیت ها به 
مردم واگذار شده است. سپردن حداقل اختیارات و مسئولیت ها توسط دولت ها به مردم موجب شده تا مردم مشارکت بسیار کمتری در مسائل 
و حل این مشکلات داشته باشند. این موضوع موجب شده تا مردم زحمات فراوانی در برخورد با مسائل و مشکلات جامعه داشته باشند. انقلاب 
اسلامی بعد از پیروزی در ایران همواره به دنبال این موضوع بوده است که این اختیاراتی که در زمان حکومت شاه در دستان دولت و حاکمیت 

متمرکز بوده را به خود مردم بازگرداند تا مردم در قبال امور جاری خود و نیاز های خودشان نقش پیدا کنند.

مکث

بازنگری در طرح تفصیلی منطقه 
محمود فاطمی عقدا، سرپرست دبیرخانه کمیسیون ماده5 شهرداری تهران نیز در همین باره 
به خبرنگار همشهری، می گوید: طرح تفصیلی شهر تهران در سال9۱ ابلاغ شده و باتوجه 
به وضعیت شهر تهران و با انتظاری که از شهر به عنوان موجود زنده در حال پویایی و تغییر 
داریم، بالطبع نیازمند این هستیم که برخی از محدوده های شهر با در نظر گرفتن عملکردی 
که نیاز است، بازنگری شود. سرپرست دبیرخانه کمیسیون ماده5 شهرداری تهران افزود: 
یکی از مناطقی که می تواند نقش بسیار مهمی را در بحث تفرجگاهی و خدماتی داشته باشد، 
منطقه کن است و در این منطقه ما شهرسنگ را داریم. سعی شده برای این محدوده باتوجه 
به عملکردی که باید برای شهر تهران داشته باشد، یک طراحی شهری مناسب پیش بینی 
شود. از سال 99 تا ۱4۰۰ اقداماتی انجام شده، اما باتوجه به نیازهایی که منطقه دارد، طرح 
جدید مورد بازنگری قرار گرفته و در جریان بررســی در کمیسیون ماده5 و ابلاغ است. او 
افزود: ۲4هکتار محدوده شهر سنگ در این منطقه است و باتوجه به انتظاری که از شهرسنگ 
و بازار سنگ فروشان داریم، وضعیت موجود باید ساماندهی شود تا به یک بازار مناسب برای 
تزئینات سنگی تبدیل شود. امیدواریم ابلاغ و بررسی این طرح، به عنوان یک طرح جامع، 
منجر به بهره برداری صحیح از این اراضی و اثرات خوبی در توسعه منطقه5 باشد. فاطمی عقدا 
با اشاره به اینکه طرح تفصیلی این منطقه به دلیل گستردگی و تنوع کاربری های مختلفی 
که دارد، اولویت بندی شده است، ادامه داد: مشــاوران طرح را ارائه دادند و در کمیسیون 
ماده5 باید مرتفع شود و برای اجرا برود. کل این طرح با هدف ساماندهی کسب وکار، باتوجه 
به ظرفیت هایی که در منطقه و حفظ جمعیت بومی داریم، در دست اصلاح قرار گرفته و این 
طرح می تواند باعث توسعه و رونق اقتصادی منطقه شود و به عنوان بخش اقتصادی فعال در 

منطقه5 باشد.

مکث

دی
تم

 مع
وره

نص
ی/ م

هر
مش

س: ه
عک

شناساییورفعگلوگاههایترافیک
مســعود طبیبــی، سرپرســت شــرکت 
کنترل کیفیت تهران: یکی از اولویت های 
اصلی شــرکت کنترل ترافیک تهران رفع 
سریع گلوگاه های ترافیکی است؛ چراکه 
ظرفیت موجود معابر به صورت حداکثری 
در حال استفاده است. متأسفانه در چند 
ســال اخیر مرکــز کنتــرل ترافیــک به یک 
مرکز اطلاع رســانی تبدیل شــده که فقط 

اعلام کننده بار ترافیکی بوده است.

تبدیلپادگان06بهفضایسبزعمومی
ابوذر مختاری، مدیرعامل سازمان املاک و 
مستغلات شهرداری تهران: تملک پادگان 
۰6 ارتش در محدوده چهارراه پاسداران با 
مســاحت بیش از ۴۹هزار هکتــار انجام و 
قرار شــده در آینده فضای ســبز مربوط به 
این زمیــن تحویل شــود.  همچنیــن مقرر 
شــد بیــش از ۱۱هکتــار مســاحت اراضــی 
جنگ  افزارســازی در خیابــان پیــروزی در 

اختیار شهرداری قرار بگیرد.


